

Publication / Veröffentlichung

Before submission manuscripts need to be registered on the journal website. This process requires author details and also a set of keywords. Additionally, the names, full addresses, and e-mails of potential referees can be suggested.

In return the author receives a manuscript number and information on how to upload the files containing the text, figures and additional material.

Vor der Übermittlung müssen die Manuskripte auf der SG Website registriert werden. Dies erfordert Angaben zum Autor sowie eine Auswahl an Schlüsselbegriffen. Zusätzlich können Namen, Adresse und Emailadressen von möglichen Gutachtern angegeben werden.

Im Gegenzug erhalten die Autoren eine Manuskriptnummer und Informationen, wie sie die Manuskriptdateien mit Text, Abbildungen und Zusatzmaterial hochladen können.

Quality / Qualität

All articles are scholarly peer-reviewed and must meet the highest standards prior to their acceptance for each publication.

Alle Artikel werden von einem Fachpublikum begutachtet und müssen vor jeder Veröffentlichung höchsten Anforderungen genügen.

Contact / Kontakt

Editors in Chief / Herausgeber
Benno Werlen, Anthony Giddens &
Matthew G. Hannah

Executive Editors / Redaktion
Antje Schlottmann & Dana Sprunk

Institut für Geographie
Sozialgeographie
Löbdergraben 32
07737 Jena
Germany
Phone: +49-3641-9488-41
social.geography@uni-jena.de

Publisher
Copernicus Publications
Bahnhofsallee 1e
37081 Göttingen
Germany
Phone: +49-551-900339-0
Fax: +49-551-900339-70

<http://publications.copernicus.org>
www.social-geography.net

Editorial Office - editorial@copernicus.org
Production Office - production@copernicus.org



SG ISSN 1729-4274 – eISSN 1729-4312
SGD ISSN 1816-1499 – eISSN 1816-1502

Social Geography

Social Geography Discussions

Open Access Online Journal
in the Field of Society and Space

www.social-geography.net



Aims / Ziele

Topical Focus: SG and SGD provide a forum for contributions that combine a strong theoretical orientation with praxis-related matters of concern. They focus on the interrelation of society and space and its implications for everyday-life, social, and environmental policy or economic practice.

Thematischer Schwerpunkt: SG und SGD sind ein Forum für Beiträge, die eine starke theoretische Orientierung mit Praxisbezug verbinden. Der Fokus liegt auf Zusammenhängen von Gesellschaft und Raum und deren Implikationen für das alltägliche Leben, die gesellschaftliche und ökologische Politik oder ökonomische Praxis.

Cross-disciplinarity: SG and SGD enhance discourses between Human Geography, Sociology, Anthropology, Architecture, Ecology, Cultural Studies, History, Politics, Philosophy, and Linguistics.

Transdisziplinarität: SG und SGD fördern Diskurse zwischen Humangeographie, Soziologie, Anthropologie, Architektur, Ökologie, Kulturwissenschaften, Geschichte, Politikwissenschaft, Philosophie und Linguistik.

Highlights

- Service charges waived for 500 pages published in SG!
- Keine Service-Gebühren für die ersten 500 Seiten in SG!
- included in DOAJ and e-archived with Portico
- DOAJ gelistet und archiviert in Portico

Topical Fields / Themenfelder

Communication, Representation and Media
Kommunikation, Repräsentation und Medien

Ecology, Nature and Environment
Ökologie, Natur und Umwelt

Labour, Production and Consumption
Arbeit, Produktion und Konsumtion

Policies, Planning and Social Conflicts
Politik, Planung und Soziale Konflikte

Structure / Struktur

Two-stage publication process: The two-stage process of peer-review and publication involves the scientific discussion forum SGD and final revised publication in SG.

Zweistufiger Publikationsprozess: In einem zweistufigen Verfahren folgt auf die erste Veröffentlichung und Begutachtung im Diskussionsforum SGD schließlich die Publikation in SG.

Review: Initial access review by specialist editors and referees assures the quality of papers published in SGD. Subsequent interactive discussion by the referees, authors and other members of the scientific community enhances quality control for papers published in SG beyond the limits of the traditional closed peer-review.

Begutachtung: Sachkundige Editoren sichern die Qualität der in SGD publizierten Manuskripte. Die anschließende interaktive Diskussion durch Gutachter, Autoren und weitere Mitglieder der wissenschaftlichen Gemeinschaft verbessert die Qualität der Veröffentlichungen in SG im Vergleich zur traditionellen, geschlossenen Begutachtung.

Benefits / Vorteile

Immediate Publication: SGD enables rapid citable publication and discussion of current research until the final revised publication in SG.

Sofortige Publikation: SGD erlaubt eine zügige zitierfähige Veröffentlichung und Diskussion aktueller Forschungsergebnisse, bis die begutachtete Version in SG publiziert ist.

Free Online Access: Free online availability guarantees a rapid and broad circulation of publications.

Kostenloser Online Zugang: Die freie Verfügbarkeit im Internet garantiert eine schnelle und weite Verbreitung der Publikationen.

International Scope: SG and SGD are international in scope and provide a forum especially for young researchers and scholars outside European and Anglo-American discourses.

Internationaler Fokus: SG und SGD haben ein internationales Spektrum und schaffen ein Forum insbesondere für junge Forscher und Wissenschaftler außerhalb des europäischen und anglo-amerikanischen Diskurses.

Multilinguality: SG and SGD publish in English and German

Mehrsprachigkeit: SG und SGD veröffentlichen in englischer und deutscher Sprache

Extensive Visualisation Capacities: SG and SGD offer smooth and unlimited publication of photos, graphics, and film material.

Umfangreiche Visualisierungsmöglichkeiten: SG und SGD ermöglichen die einfache und unbeschränkte Publikation von Fotos, Graphiken und Filmmaterial.